國立陽明交通大學材料科學與工程學系修課抵免博士班資格考申請表
Application Form for Ph.D. Qualified Examination offset
Application Date(2025/08/25-2025/09/10)：                   
Email:                                Phone Number(Cell Phone):                     
	學 號(Student ID)
	
	姓 名(Name)
	
	指導教授(Thesis Advisor)
	

	申請抵免科目名稱
(Course Name)
	學期別
(例99A)
	當學期科號(Course Number)
	開課教師(Instructor)
	成績(Grade)
	*名次/修課人數


	*是否符合抵免條件



	(1)
	
	
	
	
	
	
	□符合 
□不符合
	

	(2)
	
	
	
	
	
	
	□符合 
□不符合
	

	(3)
	
	
	
	
	
	
	□符合 
□不符合
	

	*審核抵免合計    科(Approval of    course(s)) *學生免填

	一、申請程序：

1.填表後將表格及正式成績單送交系辦彙整。 
2.博士班資格考需於入學兩年或四學期內(即博二升博三之前，不含休學期間)完成。
3.學生可選擇方案一或方案二符合本系資格考標準

(方案一：參加考試)

資格考試科目及相關規定：

(1) 考試科目：固態熱力學、擴散學、相變化、高分子物理、表面科學及工程，電子顯微鏡學、X-光繞射學、表面分析技術、晶體缺陷、材料機械性質、晶體學、高分子化學、高分子定性與分析、固態物理、奈米製造與量測技術。
(2) 選考科目至少有一科需選自固態熱力學、擴散學、相變化、高分子物理、表面科學及工程。
(3) 至少有兩門選考科目達考核標準始通過資格考。
(4) 每一科目之命題以由該學年之授課老師負責為原則，兩年內曾任教該科之老師亦可出題。
(方案二：修課抵免)

(1) 核心課程(固態熱力學、相變化、擴散學、高分子物理、表面科學及工程)學期成績在前50%以內或成績A-(含)以上者可抵免該考科之資格考。
(2) 其他資格考科目(電子顯微鏡學、X-光繞射學、表面分析技術、晶體缺陷、材料機械性質、晶體學、高分子化學、高分子定性與分析、固態物理、奈米製造與量測技術) 學期成績在前50%以內或成績A-(含)以上者，可抵免該考科之資格考。
(3) 最多可抵免二科，亦可抵免一科選考一科。

(4) 碩士生適用此方案。
◎詳細內容請參閱博士班修業規章


申請人簽名(signature)：         
系辦審核：                           單位主管：
1. Students may select Option 1 or Option 2 to satisfy the requirement of the qualifying exam of the Department.

(Option 1: Exam participation)

Exam subjects and relevant rules:

(1)   Exam subjects: Thermodynamics of Solids, Diffusion, Phase Transformations, Polymer Physics, Surface Science and Engineering, Transmission Electron Microscopy, X-ray Diffraction, Surface Analysis Techniques, Defects in Crystals, Mechanical Behaviors of Materials, Crystallography, Polymer Chemistry, Characterization and Analysis of Polymer and Solid State Physics, Nanofabrication and Characterization.
(2)   At least one subject shall be from any of the following: Thermodynamics of Solid, Diffusion, Phase Transformations and Polymer Physics, Surface Science and Engineering.
(3)   The results of the exams should satisfy the requirement of at least two (2) subjects to pass the qualifying exam.

(4)   The exam author of each subject shall be responsible by the instructors of relevant courses in a given year; however, professors who instructed that such course within two (2) years can also be the exam author.

(Option 2: Waiver by coursework)

(1)   Core courses (Thermodynamics of Solids, Phase Transformations, Diffusion, and Polymer 
Physics, Surface Science and Engineering): those who rank 50% of their class or whose grade is A- (or above) can waived from the qualifying exam of that such subject. 
(2)   The other exam subjects (Transmission Electron Microscopy, X-ray Diffraction, Surface Analysis Techniques, Defects in Crystals, Mechanical Behaviors of Materials, Crystallography, Polymer Chemistry, Characterization and Analysis of Polymer and Solid State Physics, Nanofabrication and Characterization): those who rank 50% of their class or whose grade is A- (or above) can waived from the qualifying exam of that such subject. 
(3)   It can be waived for up to two (2) subjects; alternatively, students may elect to waive one (1) subject and to sit the exam for one (1) subject.

(4)   This option is applicable to master’s students.
· Please refer to the “PhD Program Academic Regulations, Department of Materials Science and   

   Engineering” for details.
